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1 6. Mersin Kültür ve Sanat Şenlikleri kapsamında 24 Eylül tarihinde Mersin Tıcaret ve Sanayi Odası Konfenas Salo

nu'nda lçel ve Turizm konulu bir panel yapıldı. Mersin Turizm Işletmeciliği ve Otelcilik Yüksekokulu öğretim üyelerinden 
Doç. Dr. Güneş ARlKDAL'ın başkanl ığ ın ı  yaptığı panele, Turizm Bakanl ığı 'ndan Erol GÜNGÖR, Mersin Turizm 
Işletmeciliği ve Otelcilik Yüksekokulu öğretim görevlisi Fikri BILGIN, özel sektörü temsilen Aslan EYICE ve Doç. Dr. Ta
mer GÖK konuşmocı olarak katıldı. 

Panelde, ülke ve lçel turizminindeki çarpık gelişmeler vurgulandı ve bu olumsuz ve çarpık gelişmelere ne gibi 
önlemler alınabileceğine ilişkin öneriler tartışıldı. 

Panelde ilk konuşmayı yapan Turizm Bakanlığı temsilcisi Erol Güngör, Türkiye turizminin günümüzdeki durumunun 
genel bir değerlendiri lmesini yaptı ve çeşitli rakamlar verdi. Güngör, daha sonra lçel ve yöresinin turizmde istenilen 
düzeye çkamamasını scrjlıklı bir turizm master planına sahp olmamasına bcr;jlooı. 

Ikinci konuşmacı olarak panelde söz alan Doç. Dr. Tamer Gök, konuyu planlama yönünden ele alarak, yöredeki en 
önemli sorunun çarpık ve plansız yapılaşma olduğunu, 1 5  yıl önceki Mersin ile şimdiki arasında çok fark bulunduğunu, 
bu durumun  giderek kötüleştiğini vurguladı .  Bir zamanlar Akdeniz'in en temiz kıyı ları na Mersin'in sahip bulunduğunu 
anımsatan Gök, denizin özellikle sanayi tesislerince aşırı kirletilmesinden yakındı. 

Daha sonra söz alan Öğr. Gör. Fikri Bilgin, konuya pazarlama ve tanıtım yönünden yaklaşarak, turizmda ilk olarak 
çözülmesi gereken konunun 'neyin kime' sat ı lacağ ın ın  belirlenmesi olduğunu vurguladı .  Ü lkemize gelen turistlerin % 
33'ünün ucuz olduğu, bir başka % 33'1ük grubun da Türk halkın ı  tan ımak için ülkemizi seçtiklerini belirten Bilgin, 
Türkiye'nin % 66'1ık bu pazar payın ı  çok iy i  değerlendirmek durumunda olduğuna dikkat çekti. lçel'in en büyük avan
tajının yayiaiar olduğunu söyleyen Bilgin, barajiara düzenlenecek 'piknlk ve safari turlarıyla' da yöre turizmine yeni boyut
lar kazandı rmanın mümkün olacağ ın ı ,  böylesi benzer turların Antalya yöresinde çok düzenlendiğini ve başarıya 
ulaştığını söy1edL 

Ülkemize gelen yabancıların içinde lstanbul'u görenler % 29 oranında yer tutarken, bu oranı n  lçel il i için % 0.85 ol
masını yöre turizmi açısından şansızlı k olarak n�eleyen konuşmacı, yakında hizmete açılacak Silifke Havaalanı ile bu 
sorunun kısmen çözüleceğine inandığını söyledi. 

Panele özel sektörü temsilen katılan Aslan Eyce, Birinci Beş Yıll ık Plan'da lçel 1 .  derecede öncelikli bölge seçilirken, 
Ikinci Beş Yı l l ık Plan kapsamında yörenin 2. s ın ıf turizm bölgesi olarak belirlendiği ve sonuçta yörenin sanayiye 
yöneldiğini, Beşinci Beş Yıl l ık Plan'da ise, yörenin yeniden pilot turizm bölgesi olarak seçilmesindeki çelişkiye dikkatleri 
çekti. kinci Beş Yıllık Plan doğru�usunda sanayinin yörede ağırlık kazandığını, bunun sonucu olarak hızlı nüfus artışı ve 

çarpık yapılaşmanın ortaya çıktığını vurgulayan konuşmacı, günde 50. 000 m3 suyun denize bırakıldığının belirlendiğini 
söyledi. Yapılan araştırmalar sonucunda bölgede denize girmenin yasaklandığını, avianan balıkların yenerneyecek du-
rumda olduğunu ve yörede çevre temizliğine gereken önemin veri lmemesinden duyduğu üzüntüyü di le getirdi. 
Bölgede kaliteli narenciye yetiştirllmeshıe karşılık aşırı yapılaşma nedeniyle, verimli tanm arazileriyle birlikte narenciye 
bahçelerinin de birer birer yokedildiğini belirten Eyce, bu sorumsuzluğun önüne geçilmesi gerektiğini, çözümün Ise, 
ancak kamuoyu yaratmakla mümkün olabileceğini Vli'QUiadL 

Konuşmacı, ayrıca sahillerdeki Ikinci Konutların yapımının bir an önce durdurulması gerektiğini de sözlerine ekledi. 

Çağdaş bir kentte kişi başına 7m3 yeşil alanın ayrı lması gerektiğini belirten Aslan Eyce, daha önce Antalya'ya kurulması 
düşünülen Kağıt Fabrikası'nın Taşucu'na kurularak buradaki turizmin ba�alandığını vurguladı. 


